
1	  
	  

	  
	   	  

Verksamhetsberättelse	  för	  år	  2019	  
-‐föreningens	  elfte	  verksamhetsår	  

	  
Inledning	  	  
Verksamhetsåret	  inleddes	  med	  årsmötet	  den	  10	  mars	  i	  Näsby	  ridhus,	  Ekängen,	  
där	  ca	  50	  medlemmar	  deltog.	  Svenssons	  rubiner,	  2	  unga	  dragspelsspelande	  och	  
sjungande	  pojkar	  underhöll	  med	  visor	  och	  kupletter.	  	  	  
Servering	  av	  kaffe	  och	  fralla.	  
	  

Styrelsemöten	  
Styrelsen	  har	  samlats	  vid	  fyra	  protokollförda	  möten,	  samt	  ett	  extra	  
styrelsemöte	  för	  planering	  av	  10-‐årsjubileet.	  Utöver	  detta	  har	  löpande	  E-‐
postväxling	  och	  telefonkontakt	  skett	  mellan	  mötena	  samt	  en	  del	  möten	  mellan	  
enskilda	  styrelsemedlemmar	  i	  arbetsfrågor.	  	  
	  

Föreningens	  utveckling	  
Antalet	  medlemmar	  var	  vid	  årsskiftet	  152,	  en	  ökning	  med	  14	  sedan	  2018.	  43	  st	  
är	  ständiga	  medlemmar.	  Deltagarantalet	  vid	  våra	  aktiviteter	  uppskattas	  till	  ca	  
700	  och	  den	  ideella	  tiden	  till	  minst	  2	  850	  timmar.	  Hembygdsföreningar	  inom	  
Åkerbo	  träffades	  i	  april,	  med	  delar	  av	  styrelserna,	  för	  att	  inspirera	  och	  
samverka	  /	  bjuda	  in	  varandra.	  Under	  året	  har	  ett	  utvecklingsarbete	  kring	  
digitalisering	  inletts.	  	  	  	  	  
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Inventering	  av	  torp,	  intervjuer	  och	  skrifter	  
Torpgruppen	  består	  av	  Berit	  o	  Roland	  Jendeberg	  Birgitta	  Franzen,	  Ingemar	  Alf	  
och	  Birgitta	  (Titti)	  Gunnarsson	  Sören	  Lindhe	  .	  Gruppen	  har	  träffats	  ett	  tio	  tal	  
gånger	  under	  året,	  för	  att	  läsa	  kartor,	  sätta	  upp	  skyltar,	  fotografera	  och	  
dokumentera	  gamla	  saker,	  samt	  letat	  torpgrunder.	  101	  torp	  är	  nu	  inventerade	  
varav	  34	  är	  före	  detta	  soldattorp.	  I	  vår	  bygd	  är	  39	  skyltar	  uppsatta	  vid	  gamla	  
grunder	  och	  14	  personer	  är	  hitintills	  intervjuade.	  Under	  året	  har	  styrelsen	  
diskuterat	  hur	  vi	  ska	  förmedla	  denna	  forskning	  till	  omgivningen,	  men	  inget	  
beslut	  är	  taget.	  
	  

Digitalisering	  
Föreningen	  har	  inlett	  ett	  arbete	  med	  att	  samla,	  registrera	  och	  tillhandahålla	  
foton	  från	  bygden	  och	  investerat	  i	  en	  särskild	  hårddisk	  för	  detta	  ändamål.	  	  
	  

Medlemsaktiviteter	  
Föreläsning	  
I	  april	  var	  styrelsemedlemmen	  Sören	  Lindhe	  och	  hustrun	  Lena	  I	  Östra	  Hargs	  
församlingshem	  och	  berättade	  för	  ca	  30	  medlemmar	  om	  den	  spännande	  
handlingen	  i	  deras	  bok	  Magnus	  Ladulås	  myntskatt.	  
	  
Gökotta	  	  
Tidigt	  morgonen	  den	  11	  maj	  samlades	  ca	  10	  personer	  vid	  Linsurfs	  anläggning	  
på	  Tvärskogsudde.	  	  
	  
Studiecirkeln	  "Näsby	  socken	  1775"	  	  
En	  majdag	  avslutade	  vi	  studiecirkeln	  om	  Näsby	  socken	  med	  en	  rundresa	  i	  det	  
som	  var	  Näsby	  socken.	  Vi	  avslutade	  på	  platsen	  där	  Näsby	  kyrka	  en	  gång	  stod.	  
	  
Nationaldagsfirande	  på	  Tuna	  	  
Runt	  400	  personer	  samlades	  på	  Tuna	  Kungsgård	  för	  att	  i	  solsken	  fira	  
nationaldagen.	  Årets	  talare	  var	  den	  nya	  Landshövdingen,	  Carl	  Fredrik	  Graf.	  
Tipsfrågor	  och	  ponnyridning	  fanns	  för	  ungdomarna.	  För	  musiken	  svarade	  Hans	  
Englund,	  trumpet	  och	  Ebba	  Sundkvist	  ledde	  allsången.	  	  
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Hembygd	  i	  Cykelkyrkan	  	  
29	  juni,	  träffades	  några	  medlemmar	  på	  cykelkyrkans	  kafé.	  	  
	  
	  
10-‐årsjubileum	  	  
Den	  15	  september	  firade	  vi	  10	  år	  –	  Östergötlands	  yngsta	  förening.	  
Arrangemanget	  hölls	  i	  Bosgård	  i	  Rystad,	  på	  logen	  utlånad	  av	  Rolf	  och	  Lena	  
Andersson.	  
På	  programmet	  stod	  underhållning	  av	  Heidi	  Marie	  Alatalo	  och	  Ludvig	  
Jacobsson,	  tävlingsstationer	  för	  barn	  och	  vuxna,	  frågetävling	  med	  fina	  priser	  
(alla	  vann!)	  försäljning	  av	  fika	  samt	  varmkorv	  med	  bröd.	  Ca	  60	  personer	  kom	  
och	  deltog	  i	  firandet.	  Det	  var	  uppehåll	  men	  väldigt	  blåsigt	  så	  logen	  var	  en	  stor	  
tillgång.	  Där	  fanns	  också	  en	  skärmutställning	  med	  foton.	  Östergötlands	  
hembygdsförbunds	  ordf	  Rolf	  Pettersson	  var	  och	  gratulerade	  föreningen.	  Talade	  
gjorde	  också	  fd	  ordf	  Britt	  Madsen.	  	  
Foton?	  
	  
	  
Torpvandring	  
Den	  12	  oktober	  ordnade	  
Torpgruppen	  en	  torpvandring	  i	  
Rystad.	  Vi	  besökte	  bl	  a	  Korsnäs	  och	  
Fågelsången.	  
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Berättarkväll	  i	  november	  	  
Åke	  Sundqvist	  berättade	  om	  galgbacken	  i	  
Tallboda	  den	  11	  nov,	  i	  Östra	  Hargs	  
församlingshem.	  Ett	  30-‐tal	  personer	  kom	  och	  
lyssnade	  till	  den	  spännande	  berättelsen.	  	  
	  
	  
	  
	  
Brevafton	  
I	  januari	  bjöd	  Britt	  Madsen	  in	  till	  en	  extraträff	  för	  alla	  intresserade	  där	  vi	  tog	  
med	  och	  tittade	  på	  brevsamlingar	  och	  vykort.	  Ett	  tiotal	  medlemmar	  deltog	  i	  
träffen.	  	  
	  
Berättarkväll	  i	  februari	  Östra	  Harg	  	  	  
Den	  17	  feb	  träffades	  vi	  i	  Östra	  Hargs	  församlingshem	  och	  pratade	  fattighus	  
mm.	  	  
	  
	  

Föreningens	  ekonomi	  
Föreningens	  intäkter	  2019	  var	  18	  891	  kr	  varav	  medlemsavgifter	  var	  9	  300	  kr.	  Vi	  
har	  sålt	  "Ekängsboken"	  för	  1	  200	  kr.	  	  
Kostnaderna	  uppgick	  till	  26	  891	  kr.	  Största	  delen	  av	  kostnaderna	  2019	  är	  inköp	  
av	  en	  dataserver	  som	  bl	  a	  används	  till	  arkivering	  av	  föreningens	  digitala	  
material.	  Andra	  större	  kostnader	  har	  varit	  evenemangskostnader	  t	  ex	  vid	  10-‐
årsjubileet.	  Det	  övriga	  består	  mest	  av	  administrativa	  kostnader.	  Vi	  har	  betalat	  
en	  avgift	  till	  Hembygdsförbundet	  på	  2	  565	  kr.	  	  
Det	  här	  året	  gick	  med	  förlust	  på	  8	  000	  kr.	  	  Föreningen	  hade	  vid	  årsskiftet	  
tillgångar	  på	  35	  711	  kr.	  Det	  fanns	  inga	  skulder.	  
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Slutord	  
Styrelsen	  framför	  ett	  stort	  tack	  till	  alla	  som	  under	  året	  bidragit	  med	  sin	  tid,	  
kunskap	  och	  engagemang,	  så	  att	  vi	  kan	  se	  tillbaka	  på	  ett	  händelserikt	  år	  i	  vår	  
hembygdsförening.	  
	  
Rystad	  och	  Östra	  Harg	  i	  mars	  2020	  	  
	  
	  
	  
_________________________________________________________________	  
Anja	  Praesto	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Ingemar	  Alf	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Birgitta	  Franzèn	  
	  
_______________________________________________________________	  
Sören	  Lindhe	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  	  Per	  Krantz	   	   Magnus	  Aspenström
	   	  
	  
	  
	  

	  


